
Protokół Nr XXXIX/17

z XXXIX sesji Rady Miasta Piły, która odbyła się w dniu 29 sierpnia 2017 r.

w Miejskiej Sali Koncertowej

(czas trwania godz.:12:00 – 16:45)

Ad 1.

Sprawy regulaminowe.

Obrady XXXIX sesji Rady Miasta Piły otworzył Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta

Piły.

Przewodniczący stwierdził,  że na sali  jest quorum - obecnych było 19 radnych (nieobecni byli

radni: Waldemar Polachowski, Piotr Smagur, Wiesława Sztaba i Krzysztof Zając) - pozwalające na

podejmowanie prawomocnych uchwał oraz powitał  przybyłych radnych i  zaproszonych gości  –

listy obecności stanowią załączniki do protokołu.

Rafał  Zdzierela,  przewodniczący  Rady  Miasta  Piły powiedział,  że  w  nawiązaniu  do  pisma

Prezydenta Miasta Piły z 28 sierpnia br. poprosi o dodanie do porządku obrad projektów uchwał

w następujących sprawach: w punkcie 17. projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia

zgody na przyznanie nieruchomości zamiennej w ramach odszkodowania za nieruchomość przejętą

z mocy prawa przez Gminę Piła  od osoby prawnej  pod gminną drogę publiczną oraz zamianę

nieruchomości - druk nr 766, a w punkcie 18. projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zmiany

Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Piły na lata 2017 - 2029 - druk nr 768. Przewodniczący

poprosił też o dodanie w punkcie 20. porządku obrad projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie

rozpatrzenia skargi na bezczynność Przewodniczącego Rady Miasta Piły - druk nr 770.

Głosowanie ws. wprowadzenia druku nr 766:

Radni zagłosowali za wprowadzeniem punktu jednogłośnie – 19 głosami „za”.

Głosowanie ws. wprowadzenia druku nr 768:

Radni zagłosowali za wprowadzeniem punktu jednogłośnie - 19 głosami „za”..

Głosowanie ws. wprowadzenia druku nr 770:



Radni zagłosowali za wprowadzeniem punktu jednogłośnie - 19 głosami „za”.

Przewodniczący Rafał Zdzierela powiedział, że ponadto radni otrzymali sprawozdanie Prezydenta

Miasta Piły z tematów poruszanych na sesji Rady Powiatu w Pile odnoszących się do Miasta Piły –

druk nr 764, autopoprawkę do sprawozdania Prezydenta Miasta Piły z prac Prezydenta Miasta Piły

w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły – druk nr 769 oraz

autopoprawkę do projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zmiany uchwały budżetowej na

2017 rok – druk nr 767.

Porządek obrad:

1. Sprawy regulaminowe.

2.  Informacja  Przewodniczącego  Rady  Miasta  Piły  o  podejmowanych  działaniach  pomiędzy

XXXVI a XXXIX sesją Rady Miasta Piły - druk nr 749.

3. Sprawozdanie Prezydenta Miasta Piły z prac Prezydenta Miasta Piły w okresie międzysesyjnym,

zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły - druk nr 747. Autopoprawka - druk nr 769.

4. Sprawozdanie Prezydenta Miasta Piły z tematów poruszanych na Sesji Rady Powiatu w Pile

odnoszących się do Miasta Piły - druk nr 764.

5.  Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  określenia  trybu  i  sposobu  powoływania  i

odwoływania  członków  zespołu  interdyscyplinarnego  oraz  szczegółowych  warunków  jego

funkcjonowania - druk nr 748.

6. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie określenia formy i trybu przyznania pomocy dla

repatriantów - druk nr 752.

7. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie określenia formy i trybu przyznania pomocy dla

repatriantów - druk nr 753.

8.  Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  zawarcia  porozumienia  z  Powiatem  Pilskim

dotyczącego zasad prowadzenia punktu katechetycznego Kościoła Ewangelicko-Augsburskiego -

druk nr 754.

9. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na wynajęcie nieruchomości oraz

odstąpienia od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umów najmu - druk nr 755.

10. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu

nieruchomości położonej przy ul. Poprzecznej w Pile - druk nr 756.

11. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu

nieruchomości położonej przy ul. Wałeckiej w Pile - druk nr 757.

12. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu

nieruchomości położonej przy ul. Kossaka w Pile - druk nr 758.
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13. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przeniesienie na

rzecz Skarbu Państwa - Agencji Mienia Wojskowego prawa własności nieruchomości położonej

przy Alei Powstańców Wielkopolskich 198 w Pile w związku z odwołaniem darowizny - druk nr

759.

14. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przeniesienie na

rzecz Skarbu Państwa - Agencji Mienia Wojskowego prawa własności nieruchomości położonych

przy ul. Artura Grottgera w Pile w związku z odwołaniem darowizny - druk nr 760.

15.  Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  określenia  zasad  gospodarowania

nieruchomościami - druk nr 761.

16. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie nadania nazwy ulicy - druk nr 762.

17. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na przyznanie nieruchomości

zamiennej w ramach odszkodowania za nieruchomość przejętą z mocy prawa przez Gminę Piła od

osoby prawnej pod gminną drogę publiczną oraz zamianę nieruchomości - druk nr 766.

18. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta

Piły na lata 2017 - 2029 - druk nr 768

19. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2017 rok - druk nr

765. Autopoprawka - druk nr 767.

20.  Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  na  bezczynność

Przewodniczącego Rady Miasta Piły - druk nr 770.

21. Informacja z wykonania uchwały Nr XXIX/360/08 Rady Miasta Piły z dnia 16 grudnia 2008 r.

w sprawie określenia zasad prowadzenia gospodarki nieruchomościami w Gminie Piła - druk nr

763.

22.  Sprawozdanie  za  rok  2016  z  realizacji  Strategii  Rozwiązywania  Problemów  Społecznych

Miasta Piły do roku 2020 - druk nr 751.

23. Informacja w sprawie interpelacji i zapytań - druk nr 750.

24. Wolne głosy, wnioski i informacje.

25. Zamknięcie obrad.

Przewodniczący Rady Miasta Piły poprosił Pawła Jarczaka, wiceprzewodniczącego Rady Miasta

Piły o odczytanie informacji  w sprawie protokołów z XXXVI, XXXVII i  XXXVIII sesji Rady

Miasta Piły.

Wiceprzewodniczący Paweł Jarczak odczytał  informację w sprawie protokołu z XXXVI sesji

Rady Miasta Piły i postawił wniosek o przyjęcie protokołu z XXXVI sesji bez odczytania.

Głosowanie:
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Radni przyjęli wniosek jednogłośnie - 19 głosami „za”.

Wiceprzewodniczący Paweł Jarczak odczytał informację w sprawie protokołu z XXXVII sesji

Rady Miasta Piły i postawił wniosek o przyjęcie protokołu z XXXVII sesji bez odczytania.

Głosowanie:

Radni przyjęli wniosek jednogłośnie - 19 głosami „za”.

Wiceprzewodniczący Paweł Jarczak odczytał informację w sprawie protokołu z XXXVIII sesji

Rady Miasta Piły i postawił wniosek o przyjęcie protokołu z XXXVIII sesji bez odczytania.

Głosowanie:

Radni przyjęli wniosek jednogłośnie - 19 głosami „za”.

Ad 2.

Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach pomiędzy XXXVI

a XXXIX sesją Rady Miasta Piły.

Nie było zgłoszeń w tym punkcie porządku obrad.

Ad 3.

Sprawozdanie Prezydenta Miasta Piły z prac Prezydenta Miasta Piły w okresie międzysesyjnym,

zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły. Autopoprawka.

Radny Marek Toboła powiedział, że jednym z ważniejszych czynników determinujących rozwój

miasta  jest  przemyślany  rozwój  i  budowa  infrastruktury  miejskiej.  W  tym  kontekście  trzeba

wspomnieć o budowie infrastruktury w rejonie ul. Młodych i ul. Wawelskiej. Radny powiedział, że

chce  zapytać  o  kilka  kwestii  związanych  z  tym  tematem.  Radny  Toboła  poprosił  Prezydenta

o informację na temat kolejnych inwestorów, którzy planują podjąć działania w tym rejonie. Radny

powiedział,  że  na  stronie  BIP znajdują  się  dwa ogłoszenia  o  udzieleniu  zamówienia  i  zapytał,

w  odniesieniu  do  zamówienia  dotyczącego  ul.  Młodych,  czy  podpisana  jest  już  umowa

z podmiotem, którego oferta została wybrana jako najkorzystniejsza. Radny dodał, że jest to projekt
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dofinansowywany ze środków unijnych i zapytał, jak duże to będzie dofinansowanie. Obaj wybrani

wykonawcy  –  powiedział  radny  Marek  Toboła  –  deklarują  udział  w  przedsięwzięciu

podwykonawców.  Odnosząc  się  do  lokalizacji  ul.  Młodych,  radny  zapytał,  czy  można  już  to

potwierdzić  i  czy  można  powiedzieć,  czy  również  pilscy  wykonawcy  będą  zaangażowani

w prowadzone tam prace. Odnosząc się do rejonu ul. Wawelskiej, radny Toboła zapytał, czy w tym

zadaniu  też  będą  uczestniczyć  pilscy  podwykonawcy.  Radny  powiedział,  że  początkowa,

szacunkowa wartość tego zamówienia wyniosła 14 192 tys. złotych, natomiast końcowa – 16 918

tys.  złotych.  Radny poprosił  o  wyjaśnienie  tej  różnicy.  Radny Toboła  zapytał  o  udział  w tym

zadaniu dofinansowania zewnętrznego.

Radna Teresa  Kasior poprosiła  o  informacje  na  temat  wyniku konsultacji  w sprawie  spalarni

w Śmiłowie. Radna zapytała też o 167. punkt sprawozdania z prac Prezydenta.

Radny  Przemysław  Gawroński powiedział,  że  w  lipcu  pojawiła  się  informacja  o  likwidacji

połączeń realizowanych przez MZK do wsi Dolaszewo. Radny zapytał na jaki okres pilski MZK ma

podpisaną umowę z gminą Szydłowo na świadczenie usług w ramach transportu zbiorowego.

Radny Marek Andruszkiewicz zapytał o instalacje fotowoltaiczne w domkach jednorodzinnych.

Radny zapytał, jakie jest zainteresowanie mieszkańców tym projektem i czy ten program będzie

realizowany. Radny Andruszkiewicz zapytał też, czy w przyszłości planowane są dalsze działania

w tym zakresie, a jeśli tak, to kiedy i na jakich zasadach.

Radny Jan Ficerman zapytał o 128. punkt sprawozdania. Radny powiedział, że prosi Prezydenta

o odniesienie się do kwestii melioracji dotyczącej także terenów działkowych.

Radny Jacek Bogusławski powiedział, że chce wrócić do tematu fotowoltaiki. Radny powiedział,

że zna dwie osoby spoza Piły, które chciałyby się przyłączyć do tego projektu i zapytał Prezydenta

o możliwości w tym zakresie.

Piotr Głowski, prezydent Miasta Piły, odpowiadając na zadane pytania, powiedział m. in., że:

 Odnośnie  do  pytania  radnego  Ficermana,  Prezydent  powiedział,  że  większość  spraw

o których rozmawiano z działkowcami udało się zrealizować – np. kwestie komunikacyjne

i wywóz z terenu działek odpadów wielkogabarytowych. Faktycznie nierozwiązany pozostał

problem melioracji. Ta kwestia jest regulowana prawem i wszyscy mamy świadomość, że

osoby  czerpiące  korzyści  muszą  pokrywać  koszty,  także  te  wynikające  z  bieżącego

utrzymania  i  ewentualnych  renowacji.  Jeśli  chodzi  o  rowy melioracyjne,  które  leżą  na
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terenie ogrodów działkowych, to mieliśmy takie ustalenia, że najpierw próbujemy to zrobić

przy pomocy środków zewnętrznych  i  na  takie  rozwiązanie  Prezydent  wskazywał.  Taki

wniosek  został  złożony,  niestety,  działkowcy  nie  przeszli  tego  pozytywnie.  Prezydent

powiedział,  że  pomysł  który  pojawił  się  w  trakcie  jednego  ze  spotkań,  a  dotyczący

przygotowania i potem wdrożenia kompleksowego programu jest do rozważenia, ale trzeba

to dobrze przemyśleć także pod względem prawnym i wtedy będziemy mogli poszukać na

to środków na zewnątrz.

 Odnosząc się do pytania zadanego przez radnego Gawrońskiego, Prezydent powiedział, że

gmina Szydłowo nie  była zainteresowana połączeniem, o którym mowa.  Udało nam się

podpisać takie porozumienie, jak co roku, z gminą Ujście. Problemem jest finansowanie.

Mieszkańcy Piły – powiedział prezydent Głowski – nie są zainteresowani finansowaniem

połączeń w innych gminach. Jeśli Wójt i gmina Szydłowo podejmą działania w kierunku

porozumienia  się  z  MZK,  to  by  było  na  pewno  z  korzyścią  dla  mieszkańców  gminy

Szydłowo.

 Odnosząc się do kwestii fotowoltaiki, prezydent Głowski powiedział, że w krótkim czasie

złożono  prawie  200  wniosków  na  terenie  miasta  i  dodał,  że  ma  nadzieję,  że  będzie

kontynuacja  tego  programu.  Pozytywną  weryfikację  przeszło  140  wniosków,  na  łączną

kwotę ponad 3 i  pół  miliona  złotych inwestycji  plus  dodatkowe 200 tys.  złotych,  które

zostaną przeznaczone na robociznę. Niektóre wnioski odpadły np. ze względu na niewielką

powierzchnię  dachu  lub  ze  względu  na  to,  że  nie  był  spełniony  warunek  dotyczący

nieprowadzenia działalności gospodarczej. Wniosek zostanie złożony jutro. Na dzisiejszej

sesji będą proponowane zmiany w budżecie na ten rok i w WPF. To jeden z pierwszych

programów,  które  będziemy wspólnie  realizować  w  celu  ograniczenia  niskiej  emisji  na

terenie miasta. Wykluczenie pieców węglowych, to efekt, jaki chcielibyśmy osiągnąć, a to

domki jednorodzinne odpowiadają głównie w Pile za zanieczyszczenie, o którym tyle się

mówi.  Prezydent  powiedział,  że  złożona przez  nas  propozycja  jest  atrakcyjna  i  po roku

może doprowadzić do tego, że zainwestowane koszty zwrócą się.

 Odnośnie do pytania dotyczącego konsultacji społecznych w sprawie spalarni,  prezydent

Głowski  powiedział,  że  wzięło  w  nich  udział  ponad  300  osób.  93%  respondowanych

odpowiedziało,  że  nie  miało  wiedzy  o  tym,  że  spalarnia  ma  powstać.  Ponad  60%

odpowiedziało,  że  władze  miasta  powinny  podejmować  kroki  w  tej  sprawie.  85%

odpowiedziało  przecząco  na  pytanie,  czy  powinien  powstać  kolejny  tego  typu  obiekt

w okolicach Piły. Prezydent powiedział, że do tego dochodzą jeszcze błędy proceduralne,

a to oznacza, że będziemy się na pewno domagać by zaczęto tę procedurę od początku.

 Prezydent powiedział, że z powyższą kwestią wiąże się pośrednio inna. Znaleźliśmy się na

liście 122 miast,  którym, zgodnie z informacją jednego z ministerstw, grozi zapaść.  Ten
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dokument opiera się na analizach – m. in. demograficznych. Wspomina się o tym, ze Piła

straciła swoje właściwości związane z województwem. Próbujemy – powiedział Prezydent

-to naprawić. W tym kierunku zmierzają nasze starania w zakresie odzyskania grodzkości,

a działania przeciwdziałające zagrożeniem widać gołym okiem – dodał prezydent Głowski –

nie  tylko  w inwestycjach,  ale  przede  wszystkim w tym,  że  nas  zauważają  inni,  że  np.

Financial Times przyznaje nam nagrodę w kategorii „Polskie Miasta Przyszłości” – ujmując

nas w gronie 10 miast na terenie Polski.

 Odnosząc się do punktu 167. sprawozdania i bazy kosmicznej, Prezydent powiedział, że to

jeden  z  elementów  tworzenia  zupełnie  nowego  miasta.  Takiego,  które  idzie  nie  tylko

w kierunku rozwoju przemysłowego, ale też w kierunku badań, kontaktu z osobami, które

pewnie nigdy by do nas nie trafiły gdyby nie lotnisko. Mamy jeszcze kilka takich projektów,

które będą realizowane w najbliższej przyszłości.

 Odnosząc  się  do  pytań  zadanych  przez  radnego  Tobołę,  dotyczących  ulic:  Wawelskiej

i  Młodych,  Prezydent  powiedział,  że  wartość  kontraktu  dotyczącego  ul.  Wawelskiej  to

prawie  17  milionów złotych,  a  tego  dotyczącego  ul.  Młodych  to  11  milionów złotych,

a  wewnątrz  toczą  się  prace  na  prawie  6  milionów  złotych,  więc  łącznie  wartość  tych

wszystkich kontraktów wyniesie około 40 milionów złotych. Te inwestycje są, jeśli chodzi

o środki i wydatki kwalifikowane, finansowane w 85% ze środków unijnych.

Radny Przemysław Gawroński powiedział, że nie otrzymał odpowiedzi na pytanie na jaki okres

pilski MZK ma podpisaną umowę z gminą Szydłowo na świadczenie usług w ramach transportu

zbiorowego.  Radny dodał,  że  nie  podziela  opinii  Prezydenta dotyczącej  tego,  że  pilanie  nie  są

zainteresowani dofinansowaniem połączeń podmiejskich – równie dobrze można powiedzieć, że

pilanie nie są zainteresowani dokładaniem do kształcenia dzieci i młodzieży, które nie mieszkają

w Pile,  czy dokapitalizowaniem spółki  Aqua-Pil.  Radny Gawroński powiedział,  że  chciałby też

zapytać o rozbudowę Aquaparku i czy w związku z przeciągającymi się pracami nie jest zagrożone

pozyskanie środków zewnętrznych.

Radny Jacek Bogusławski powiedział, że nie uzyskał odpowiedzi na swoje pytanie.

Prezydent  Piotr  Głowski powiedział,  odnosząc  się  do  kwestii  poruszonej  przez  radnego

Gawrońskiego,  a  dotyczącej  połączeń autobusowych,  że  prosi  o  zwrócenie  się  po  szczegółowe

informacje  do MZK i  dodał,  że  od strony prawnej  patrząc  – nie  powinniśmy dofinansowywać

komunikacji  na terenie innej gminy.  Odnosząc się do kwestii  rozbudowy Aquaparku, prezydent

Głowski powiedział, że nie będziemy tolerować na naszych budowach bylejakości. Jeśli ktoś ma

kłopoty, to my pomagamy i tak było przez ostatnie lata w wielu wypadkach. W tym przypadku

7



mieliśmy do czynienia prawie z pewnością, że nie zostanie to zrobione w terminie i nie było nawet

chęci z drugiej strony. Podjęliśmy decyzję o wypowiedzeniu umowy, kaucja gwarancyjna jest już

na naszym koncie i pewnie skończy się ta sprawa w sądzie. W tej chwili jesteśmy na etapie wyboru

kolejnego  wykonawcy,  a  jeśli  chodzi  o  dofinansowanie  to  prowadzimy  rozmowy  i  nic  nie

zapowiada,  żeby  miało  się  zdarzyć  coś  nieprzewidzianego.  Odpowiadając  na  pytanie  radnego

Bogusławskiego,  prezydent  Głowski  powiedział,  że  od  lat  realizujemy wizję  miasta  zielonego

otwartego na nowe technologie.  Mieliśmy – dodał  Prezydent  –  głosy z  sąsiednich  gmin i  jeśli

pojawi się w długiej perspektywie kolejne wezwanie do składania wniosków, to pewnie będzie to

możliwe i będziemy się starali to łączyć, ale musi się pojawić dobra wola po stronie sąsiednich

gmin,  bo  one  musiałyby  nam  przekazać  pieniądze  jako  ten  udział  własny,  który  pobiorą  od

mieszkańców.

Ad 4.

Sprawozdanie  Prezydenta  Miasta  Piły  z  tematów  poruszanych  na  Sesji  Rady  Powiatu  w  Pile

odnoszących się do Miasta Piły.

Nie było zgłoszeń w tym punkcie porządku obrad.

Ad 5.

Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  określenia  trybu  i  sposobu  powoływania

i  odwoływania  członków  zespołu  interdyscyplinarnego  oraz  szczegółowych  warunków  jego

funkcjonowania  przedstawiła  Wanda  Kolińska,  dyrektor  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy

Społecznej w Pile.

Włodzimierz  Bystrzycki,  przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych poinformował,  że

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały pozytywnie.

Prezydent Piotr Głowski powiedział, że czasami musi podejmować działania i decyzje, które nie

są zgodne z  jego poglądami,  a są wyrazem szacunku dla  prawa.  Jedną z  takich kwestii  jest  ta

związana  z  procedowanym  tematem.  Prezydent  podkreślił,  że  osoby  pracujące  w  zespołach

interdyscyplinarnych  powinny  się  cechować  nieposzlakowaną  opinią.  Prezydent  podkreślił,  że

będzie się zwracał o pomoc i wsparcie w tej sprawie np. do obecnego na sali senatora Mieczysława

Augustyna, bo to prawo jest złe i trzeba je zmienić.
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Mieczysław  Augustyn,  senator  RP powiedział,  że  problematyka  przeciwdziałania  przemocy

w rodzinie jest jedną z centralnych w jego działalności i dodał, że trzeba się przyjrzeć dokładnie

tym przepisom, aby nie dopuścić, by ktokolwiek, kto był chociaż podejrzany, że używał przemocy

mógł  pracować  w  zespole  interdyscyplinarnym.  Senator  obiecał,  że  przedstawi  projekt

znowelizowania tych przepisów.

Radny Zbigniew Pyziak powiedział, że na posiedzeniu Komisji Spraw Społecznych radni dużo

dyskutowali  na  ten  temat.  Radni  poprosili  o  przesłanie  poprzedniej  uchwały,  która  ma  być

zmieniona. Radny Pyziak powiedział, że poprzednie zapisy się sprawdziły i dlatego radny będzie

glosował przeciwko przyjęciu procedowanej uchwały. Nie może być tak – powiedział radny Pyziak

–  żeby  w  zespole  interdyscyplinarnym  pracowała  osoba,  która  ma  na  swoim koncie  podobne

przewinienia  co  sprawca  przemocy w rodzinie  –  i  takie  ograniczenia  wprowadzała  poprzednia

uchwała.

Prezydent Piotr Głowski powiedział, że w przypadku tej uchwały robimy coś, co jest sprzeczne

z  naszymi  poglądami,  a  robimy to  po  to,  aby zabezpieczyć  interes  prawny Gminy.  Prezydent

poprosił Radę o przyjęcie uchwały. My – dodał Prezydent – zrobimy wszystko, aby zmienić prawo

w tym zakresie, a poza tym, ponieważ to Prezydent jest  osobą powołującą do pracy w zespole

interdyscyplinarnym,  to  może  zagwarantować,  że  nie  dopuści  do  tego,  by  ktoś  nieodpowiedni

znalazł się w tym zespole.

Dyrektor Wanda Kolińska powiedziała, że chciałaby zgłosić autopoprawkę. W paragrafie 6, ust. 3

w zdaniu:  „Podczas  posiedzenia  na  którym odwołano  przewodniczącego  zespołu  powołuje  się

nowego  przewodniczącego.”  powinien  być  przecinek  po  wyrazie  „posiedzenia”  i  po  wyrazie

„zespołu”.  Poza  tym  w  paragrafie  14,  ust.  2,  przy  wymienianiu  po  wyrażeniu:  „protokoły

z posiedzeń grupy” powinien być przecinek, a na końcu wyliczenia powinna być kropka.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę 13 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw” i 2 głosach „wstrzymujących

się” - uchwała nr XXXIX/533/17 stanowi załącznik do protokołu.

Ad 6.
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Projekt  uchwały Rady Miasta  Piły w sprawie określenia  formy i  trybu przyznania pomocy dla

repatriantów przedstawił  Bartosz Mirowski,  główny specjalista w Biurze  Prezydenta Miasta

Piły.

Włodzimierz  Bystrzycki,  przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych poinformował,  że

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Prezydent Piotr Głowski powiedział, że w wielkiej dyskusji o pomaganiu lepiej jest – tak jak Rada

czyni to teraz – coś zrobić naprawdę, a nie tylko pokazywać się w telewizji.

Radny Paweł Dahlke powiedział, że to dobrze, że Rada będzie mogła zagłosować w takiej sprawie

i dodał, że przypomina mu się sentencja mówiąca o tym, że o bogactwie człowieka świadczy jego

stosunek do słabszych, to jak pomaga, a nie to ile posiada.

Radny Jacek Bogusławski powiedział, że także cieszy go ta inicjatywa. Radny dodał, że cieszą się

też przedsiębiorcy szukający pracowników, którzy pytają, czy więcej osób trafi w tym trybie do

miasta.  Radny  Bogusławski  zapytał  też  ile  osób  do  tej  pory  przyjęliśmy  do  Piły  w  ramach

projektów repatriacyjnych.

Bartosz  Mirowski odpowiedział,  że  dotychczas  przyjęliśmy 8  osób  –  z  tego  4  osoby czynne

zawodowo. W związku z procedowaną uchwałą będą kolejne 2 osoby, a w kolejnej uchwale będzie

mowa o Pani w zawodzie pielęgniarki – w tym wypadku sprawa będzie bardziej skomplikowana,

bo  będzie  konieczność  nostryfikacji.  Mirowski  powiedział,  że  będzie  kontynuowana  polityka

sprowadzania kolejnych repatriantów do Piły i jesteśmy już po wstępnych rozmowach z kolejnymi.

Warunkiem, który musi być spełniony jest znalezienie odpowiedniego lokalu.

Radny Jacek Bogusławski powiedział, że chciałby się dowiedzieć, czy by było pomocne, gdyby

przedsiębiorcy zaoferowali lokale mieszkalne przyszłym, potencjalnym pracownikom.

Prezydent  Piotr  Głowski powiedział,  że  mamy  w  tej  chwili  programy  skierowane  do

przedsiębiorców, niezależne od omawianej w tej chwili kwestii – np. „Mieszkanie na start”.

Radny  Jan  Ficerman powiedział,  że  uważa,  iż  szczegółowe  dyskusje  na  temat  osób,  które

przyjechały lub przyjadą do nas powinny być prowadzone na posiedzeniach komisji, bo mamy do

czynienia z bardzo delikatnymi i osobistymi kwestiami.
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Głosowanie:

Radni podjęli  uchwałę jednogłośnie -  18 głosami „za” -  uchwała nr  XXXIX/534/17 stanowi

załącznik do protokołu.

Ad 7.

Projekt  uchwały Rady Miasta  Piły w sprawie określenia  formy i  trybu przyznania pomocy dla

repatriantów przedstawił  Bartosz Mirowski,  główny specjalista w Biurze  Prezydenta Miasta

Piły.

Włodzimierz  Bystrzycki,  przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych poinformował,  że

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli  uchwałę jednogłośnie -  19 głosami „za” -  uchwała nr  XXXIX/535/17 stanowi

załącznik do protokołu.

Ad 8.

Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  zawarcia  porozumienia  z  Powiatem  Pilskim

dotyczącego  zasad  prowadzenia  punktu  katechetycznego  Kościoła  Ewangelicko-Augsburskiego

przedstawił Sebastian Dzikowski, dyrektor Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu.

Włodzimierz  Bystrzycki,  przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych poinformował,  że

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Dyrektor  Dzikowski powiedział,  że  chciałby  zgłosić  pomyłkę.  W  podstawie  prawnej,

w przedostatnim wersie powinien być rok 1992, a nie 1993.

Głosowanie:

Radni podjęli  uchwałę jednogłośnie -  19 głosami „za” -  uchwała nr  XXXIX/536/17 stanowi

załącznik do protokołu.
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Ad 9.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na wynajęcie nieruchomości oraz

odstąpienia  od  obowiązku  przetargowego  trybu  zawarcia  umów  najmu  przedstawiła  Julita

Grzegrzółka, dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że komisja

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli  uchwałę jednogłośnie -  18 głosami „za” -  uchwała nr  XXXIX/537/17 stanowi

załącznik do protokołu.

Ad 10.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu

nieruchomości położonej przy ul. Poprzecznej w Pile przedstawiła  Julita Grzegrzółka, dyrektor

Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że komisja

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli  uchwałę jednogłośnie -  19 głosami „za” -  uchwała nr  XXXIX/538/17 stanowi

załącznik do protokołu.

Ad 11.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu

nieruchomości  położonej  przy ul.  Wałeckiej  w Pile  przedstawiła  Julita Grzegrzółka,  dyrektor

Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że komisja

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.
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Głosowanie:

Radni podjęli  uchwałę jednogłośnie -  18 głosami „za” -  uchwała nr  XXXIX/539/17 stanowi

załącznik do protokołu.

Przerwa w obradach.

Wznowienie obrad.

Ad 12.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu

nieruchomości  położonej  przy  ul.  Kossaka  w  Pile  przedstawiła  Julita  Grzegrzółka,  dyrektor

Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że komisja

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli  uchwałę jednogłośnie -  17 głosami „za” -  uchwała nr  XXXIX/540/17 stanowi

załącznik do protokołu.

Ad 13.

Projekt uchwały Rady Miasta  Piły w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przeniesienie na

rzecz Skarbu Państwa - Agencji Mienia Wojskowego prawa własności nieruchomości położonej

przy Alei  Powstańców Wielkopolskich  198 w Pile  w związku z  odwołaniem darowizny Julita

Grzegrzółka, dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że komisja

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Radny Paweł Dahlke powiedział, że na terenie, o którym mowa funkcjonuje w tej chwili Zajazd

Tarcza i zapytał, czy po odwołaniu darowizny przejmie umowę Agencja Mienia Wojskowego, czy
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też w momencie odwołania darowizny wszystko będzie wygaszone. Radny zapytał też, czy osoby

prowadzące tam działalność gospodarczą zostały poinformowane o sytuacji.

Dyrektor Grzegrzółka odpowiedziała, że umowa, która jest zawarta pomiędzy trwałym zarządcą

a  obecnym  użytkownikiem  tej  nieruchomości  obowiązuje  do  końca  2018  roku.  Na  tej

nieruchomości funkcjonuje trwały zarząd, a więc wygaśnięcie tego trwałego zarządu spowoduje

równocześnie wypowiedzenie tych  umów, ale  w uzgodnieniach z  Agencją Mienia  Wojskowego

prowadzonych  przez  Prezydenta  był  też  element  dotyczący  tego,  że  ta  umowa  będzie

kontynuowana przez Dyrektora Agencji Mienia Wojskowego. Jeśli chodzi o dzierżawcę, to ma on

taką wiedzę, że toczą się postępowania w kierunku zwrotu tych nieruchomości w wyniku odwołania

darowizny.

Radny Paweł Dahlke zapytał,  czy dobrze rozumie,  że z jednej  strony te umowy wygasną,  ale

z drugiej strony są ustalenia ustne, że te umowy będą kontynuowane przez Agencję z tymi samymi

najemcami.

Dyrektor  Grzegrzółka powiedziała,  że  te  umowy  wygasają  z  mocy  prawa,  z  zachowaniem

trzymiesięcznego okresu wypowiedzenia, ale Dyrektor Agencji Mienia Wojskowego podtrzymuje

wolę kontynuacji, a pierwszy okres obejmuje ten, na jaki jest zawarta umowa – czyli koniec 2018

roku.

Radny  Jan  Ficerman powiedział,  że  dotarła  do  niego  informacja,  że  w  ubiegłym  tygodniu

wręczone zostało wypowiedzenie obecnemu najemcy. Radny poprosił o ustosunkowanie się do tej

informacji, bo przekazywane teraz informacje są sprzeczne z tym, o czym radny słyszał.

Dariusz Kubicki, dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji powiedział, że potwierdza,

iż dzierżawcy otrzymali informację o tym, że z mocy prawa umowa wygasa w terminie 3 miesięcy,

a potem zawrą kolejną umowę z Agencją.

Głosowanie:

Radni podjęli  uchwałę jednogłośnie 16 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się”  -

uchwała nr XXXIX/541/17 stanowi załącznik do protokołu.

Ad 14.
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Projekt uchwały Rady Miasta  Piły w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przeniesienie na

rzecz Skarbu Państwa - Agencji Mienia Wojskowego prawa własności nieruchomości położonych

przy ul. Artura Grottgera w Pile w związku z odwołaniem darowizny Julita Grzegrzółka, dyrektor

Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że komisja

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Radny Paweł Dahlke powiedział,  że ma mieszane uczucia odnośnie do tego projektu uchwały.

Kiedy  2,  3  lata  temu  zmieniany  był  w  tym  rejonie  plan  zagospodarowania  przestrzennego

i Prezydent przedkładał wtedy ten nowy plan Radzie, to zabrakło wtedy tej istotnej informacji, że

skutkiem zmiany planu, czyli wprowadzenia tam budownictwa mieszkaniowego i usług w miejsce

sportu i rekreacji, będzie zwrot tych działek do Agencji Mienia Wojskowego, do Skarbu Państwa.

Radny  zapytał  o  szacowaną  wartość  nieruchomości,  o  których  mowa  i  o  inne  możliwości

rozwiązania tej kwestii z darowizną, bo dyrektor Grzegrzółka mówiła, że negocjacje w tej sprawie

trwały kilkadziesiąt miesięcy.

Dyrektor Grzegrzółka powiedziała, że postępowanie toczące się pomiędzy gminą Piła a Agencją

Mienia Wojskowego zostało zainicjowane w 2012 roku. Wtedy zostały podjęte pierwsze rozmowy

zmierzające do tego, aby Agencja wyraziła zgodę na odstąpienie od odwołania darowizny. W tym

zakresie nie było zgody zarówno Dyrektora Agencji Mienia Wojskowego i negatywne stanowisko

wyraził  też  Prezes  Agencji  Mienia  Wojskowego,  który  na  takie  czynności  musi  obligatoryjnie

wyrazić zgodę. Kolejny raz Gmina podjęła próby w momencie, kiedy zmieniła się ustawa o Agencji

Mienia Wojskowego, a zakres nieruchomości z Piły objęła Bydgoszcz i w tym zakresie wypowiadał

się  Dyrektor  Agencji  Mienia  Wojskowego  z  Bydgoszczy.  Po  raz  drugi  podjęliśmy  negocjacje

zmierzające do tego, by doszło do odstąpienia od odwołania darowizny. Argumentowaliśmy, że

środki uzyskane ze sprzedaży będziemy przeznaczać na zadania publiczne. Dyrektor przyjął nasze

wyjaśnienia  i  przekazał  swoje  stanowisko  i  stanowisko  Prezydenta  Miasta  Piły  do  Warszawy

i Warszawa nie wyraziła zgody tłumacząc, że celem Agencji Mienia Wojskowego jest pozyskiwanie

środków  publicznych,  a  w  związku  z  tym  ma  obowiązek  wykonania  odwołania  darowizny

w  przypadku  niewykorzystywania  nieruchomości  na  cel  wynikający  z  umowy  darowizny.  Co

więcej  –  powiedziała  dyrektor  Grzegrzółka  –  plan  miejski  nie  przesądza  o  samym odwołaniu

darowizny.  Prace  planistyczne  mogły  się  toczyć.  Przesłanką  do  odwołania  darowizny  jest

niewykorzystywanie  nieruchomości  na  cel  wynikający z  umowy.  Plan,  faktycznie,  doprowadził

również do tego, że taka była decyzja w tym zakresie,  ale, co ważniejsze,  istotne jest to, że te

nieruchomości  nie  są zabudowane.  Zapewnienie ze strony Agencji  jest  takie,  że działki  będące
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przedmiotem odwołania będą przeznaczone do sprzedaży w przetargach nieograniczonych,  a to

oznacza, że nasi inwestorzy będą mogli podjąć działania inwestycyjne. Na rynku pilskim pojawi się

nowa powierzchnia użytkowa mieszkań i w niewielkiej części powierzchnia usługowa. Jeśli chodzi

o wycenę nieruchomości, to nie posiadamy aktualnego operatu szacunkowego. Takie zapytanie też

było kierowane do Prezydenta Miasta Piły ze strony Dyrektora Agencji i ostateczne stanowisko jest

takie, że w akcie notarialnym zostanie przyjęta wartość księgowa, wynikająca z ewidencji, czyli ta

wartość, która została zaewidencjonowana na podstawie umowy z kwietnia 2003 roku – czyli na

podstawie umowy darowizny.

Głosowanie:

Radni podjęli  uchwałę jednogłośnie -  18 głosami „za” -  uchwała nr  XXXIX/542/17 stanowi

załącznik do protokołu.

Ad 15.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie określenia zasad gospodarowania nieruchomościami

Julita Grzegrzółka, dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Dyrektor Grzegrzółka poprosiła o wprowadzenie autopoprawki.  W Dzienniku Ustaw – ustawa

o gospodarce nieruchomościami - pojawiła się nowa pozycja i w związku z tym po pozycji 820

Dyrektor prosi o dodanie pozycji 1509.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że komisja

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli  uchwałę jednogłośnie -  18 głosami „za” -  uchwała nr  XXXIX/543/17 stanowi

załącznik do protokołu.

Ad 16.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie nadania nazwy ulicy Julita Grzegrzółka, dyrektor

Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.
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Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że komisja

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Radny  Lucjan  Szutkowski powiedział,  że  jest  wdzięczny  za  wymyślenie  kompromisowego

rozwiązania polegającego na zmianie nazwy ulicy bez zmieniania tej nazwy, a to na pewno będzie

korzystne dla mieszkających przy tej  ulicy mieszkańców, którzy nie będą mieli  kłopotów, które

wynikają zwykle ze zmiany nazwy ulicy.

Radny  Jan  Szwedziński powiedział,  że,  w  imieniu  członków  Zespołu  ds.  nazewnictwa  ulic,

dziękuje za słowa uznania. Radny powiedział, że Rada o tym nie wie, ale IPN chciał się dowiedzieć

jakie zwycięstwo uczczono nadając imię naszemu placowi Zwycięstwa.

Radny Jacek Bogusławski powiedział, że to dobrze, iż sami dokonujemy zmiany nazw ulic, bo

jeśli my byśmy tego nie zrobili, to zrobiłby to za nas Instytut Pamięci Narodowej.

Głosowanie:

Radni podjęli  uchwałę jednogłośnie -  16 głosami „za” -  uchwała nr  XXXIX/544/17 stanowi

załącznik do protokołu.

Ad 17.

Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  przyznanie  nieruchomości

zamiennej w ramach odszkodowania za nieruchomość przejętą z mocy prawa przez Gminę Piła od

osoby prawnej  pod  gminną  drogę  publiczną  oraz  zamianę  nieruchomości Julita  Grzegrzółka,

dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Głosowanie:

Radni podjęli  uchwałę jednogłośnie -  18 głosami „za” -  uchwała nr  XXXIX/545/17 stanowi

załącznik do protokołu.

Ad 18.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Piły

na lata 2017 – 2029 omówiła Ewelina Ślugajska, skarbnik Gminy Piła.
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Lucjan Szutkowski, przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta poinformował, że ww.

projekt uchwały nie był procedowany na posiedzeniu komisji, ale był zasygnalizowany.

Głosowanie:

Radni podjęli  uchwałę jednogłośnie -  16 głosami „za” -  uchwała nr  XXXIX/546/17 stanowi

załącznik do protokołu.

Ad 19.

Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  zmiany  uchwały  budżetowej  na  2017  rok.

Autopoprawka.

Projekt i autopoprawkę omówiła Ewelina Ślugajska, skarbnik Gminy Piła.

Skarbnik  zgłosiła autopoprawkę ustną dotyczącą sentencji uchwały.  W paragrafie 1, punkcie 4.

w zdaniu: „Dokonuje się zmian w planie dotacji i wydatków zadań zrealizowanych na podstawie

porozumień  (umów)  między  jednostkami  samorządu  terytorialnego  na  2017  rok,  zgodnie

z  załącznikiem  nr  4.”  powinno  być  zamiast  „zrealizowanych”  –  „realizowanych”.  Poza  tym,

w załączniku nr 4, w podsumowaniu dochodów powinna być kwota 2 497 536 zł.

Lucjan  Szutkowski,  przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta poinformował,  że

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę 14 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw”.

Po  sprawdzeniu  wyników  głosowania,  radny  Włodzimierz  Bystrzycki złożył  wniosek

o reasumpcję głosowania.

Wniosek ws. reasumpcji głosowania:

Radni przyjęli wniosek jednogłośnie – 15 głosami „za”.

Głosowanie:
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Radni podjęli  uchwałę jednogłośnie -  15 głosami „za” -  uchwała nr  XXXIX/547/17 stanowi

załącznik do protokołu.

Prowadzenie obrad przejmuje Paweł Jarczak, wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły.

Ad 20.

Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  na  bezczynność

Przewodniczącego Rady Miasta Piły.

Paweł Jarczak, wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły przypomniał, że Wojewoda Wielkopolski

pismem  z  dnia  12  czerwca  2017  r.  przekazał  Radzie  Miasta  Piły  skargę  pana  Krzysztofa

Maciaszczyka,  przewodniczącego Rady Powiatowej  Sojuszu Lewicy Demokratycznej  w Pile  na

bezczynność Przewodniczącego Rady Miasta Piły. Wobec powyższego, Rada Miasta Piły, uchwałą

Nr XXXVI/528/17 z dnia 27 czerwca 2017 r., powołała Komisję Doraźną w celu niezwłocznego

przeprowadzenia postępowania wyjaśniającego w przedmiocie skargi.

Wiceprzewodniczący  Paweł  Jarczak poprosił  Włodzimierza  Bystrzyckiego,  przewodniczącego

Komisji Doraźnej o przedstawienie Radzie wyników prac Komisji Doraźnej.

Włodzimierz  Bystrzycki,  przewodniczący  Komisji  Doraźnej przedstawił  Radzie  stanowisko

Komisji Doraźnej. W podsumowaniu Komisja Doraźna stwierdza, że skarga jest bezzasadna – przy

1 głosie przeciwnym – radna Wiesława Sztaba, członek Komisji Doraźnej uznała skargę za zasadną.

(stanowisko Komisji Doraźnej stanowi załącznik do protokołu)

Głosowanie:

Radni podjęli  uchwałę jednogłośnie -  16 głosami „za” -  uchwała nr  XXXIX/548/17 stanowi

załącznik do protokołu.

Ad 21.

Informacja z wykonania uchwały Nr XXIX/360/08 Rady Miasta Piły z dnia 16 grudnia 2008 r.

w sprawie określenia zasad prowadzenia gospodarki nieruchomościami w Gminie Piła przedstawiła

Julita Grzegrzółka, dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.
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Ad 22.

Sprawozdanie za rok 2016 z realizacji Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Miasta

Piły  do  roku  2020  przedstawiła  Wanda  Kolińska,  dyrektor  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy

Społecznej w Pile.

Dyrektor Kolińska przedstawiła sprawozdanie w formie prezentacji.

Prowadzenie obrad przejmuje Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta Piły.

Włodzimierz  Bystrzycki,  przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych poinformował,  że

komisja zapoznała się ze sprawozdaniem.

Radna  Teresa  Kasior powiedziała,  że  prezentacja  była  bardzo  czytelna  i  dodała,  że  dobrą

informacją  jest  to,  że  zmniejszyła  się  liczba  osób  niepracujących  i  jednocześnie  osób

korzystających z zasiłków wydawanych przez MOPS. Radna podkreśliła, że działalność MOPS-u

jest bardzo bliska Komisji Spraw Społecznych. 

Przewodniczący  Rafał  Zdzierela zapytał,  czy  znany jest  Dyrektor  rekordzista  z  największym

transferem środków pomocowych.

Dyrektor Kolińska odpowiedziała, że ta kwestia była analizowana i były rodziny, które dostawały

około 3, 3 i pół tysiąca złotych, ale takich rekordów, jakie odnotowano w Polsce – 5, 6 tys. złotych

w ramach programu „Rodzina 500 plus” -  u nas nie  było.  Jednak to nie jest  całość świadczeń

wspomagających, do tego trzeba doliczyć inne świadczenia pomocowe.

Ad 23.

Informacja w sprawie interpelacji i zapytań.

Nie było zgłoszeń w tym punkcie porządku obrad.

Ad 24.

Wolne głosy, wnioski i informacje.
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Radna Małgorzata Karwacka powiedziała, że chce przypomnieć wszystkim mieszkańcom osiedla

Podlasie, że 17 września odbędą się wybory do Rady Osiedla.

Radny Marek Andruszkiewicz powiedział, że chce poinformować, iż na terenie osiedla Motylewo

odbędzie się niebawem kolejna już Biesiada Motylewska. To impreza integracyjna, na którą radny

zaprasza wszystkich chętnych.

Radna Maria Kubica powiedziała, zwracając się do nauczycieli i uczniów, że kończą się wakacje

i  rozpocznie  się  nowy  rok  szkolny.  Z  tej  okazji  –  dodała  radna  Kubica  –  życzę  wszystkim

nauczycielom spokoju i poczucia bezpieczeństwa, a uczniom sukcesów.

Przewodniczący Rafał Zdzierela powiedział, że wszyscy zebrani dołączają się do tych życzeń.

Przewodniczący  Rafał  Zdzierela udzielił  głosu  pani  Ewie  Nawrot,  pracownikowi  Fundacji

DKMS.

Pani  Ewa  Nawrot,  pracownik  Fundacji  DKMS powiedziała,  że  reprezentuje  Fundację

i  jednocześnie  ośrodek  dawców szpiku.  Pani  Nawrot  powiedziała,  że  16  i  17  września  będzie

organizowana akcja rejestracji potencjalnych dawców szpiku. Pani Ewa Nawrot podziękowała za

możliwość zorganizowania akcji i poprosiła o wsparcie tej akcji. Pani Nawrot wyjaśniła, że akcja

została zorganizowana, bo pięcioletni mieszkaniec Piły jest chory i wymaga przeszczepu szpiku od

dawcy niespokrewnionego.

Przewodniczący Rady Miasta Piły zapytał,  czy już teraz możemy zapewnić wszystkich,  że to

wcale nie boli.

Pani Ewa Nawrot, pracownik Fundacji DKMS powiedziała, że 16 i 17 września odbędzie się

rejestracja potencjalnych dawców szpiku, a przeprowadzone to będzie poprzez pobranie wymazu

z błony śluzowej wewnętrznej strony policzka, a więc zupełnie nieinwazyjnie. Jeśli ktoś zostanie

dawcą  rzeczywistym,  to  potem  istnieją  dwie  metody  pobrania  szpiku  kostnego.  Pani  Nawrot

powiedziała, że szczegółowe informacje pojawią się w mediach społecznościowych i na plakatach

i dodała, że chce podkreślić, iż przy małym swoim zaangażowaniu można komuś podarować szansę

na życie.

Przewodniczący Rafał Zdzierela zapytał, czy jest jakieś ograniczenie wiekowe.
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Pani Ewa Nawrot odpowiedziała, że Fundacja rejestruje osoby od 18 do 55 roku życia.

Radny Jacek Bogusławski powiedział, że chce zadać pytanie Stanisławowi Dąbkowi, dyrektorowi

Regionalnego  Centrum Kultury  –  Fabryka  Emocji.  Radny powiedział,  że  radni  otrzymali  dziś

ulotkę  o  zajęciach  odbywających  się  w pilskim Klubie  Seniora  i  wśród zajęć  jest  kurs  języka

angielskiego. Radny Bogusławski zapytał, czy to jest nowa propozycja i czy ten kurs jest bezpłatny.

Stanisław Dąbek, dyrektor Regionalnego Centrum Kultury – Fabryka Emocji odpowiedział,

że to jest nowość i dodał, że kurs jest dla seniorów związanych z Klubem Seniora bezpłatny.

Ad 25.

Zamknięcie obrad.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta

Piły zakończył obrady XXXIX sesji Rady Miasta Piły.

Protokół sporządziła: Przewodniczący Rady Miasta Piły

Małgorzata Leśniak (-) Rafał Zdzierela

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły

(-) Paweł Jarczak
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